
 
 

Parliamentary hearing on girls’ rights, including equality in the 
classroom 
 
Strasbourg, 03.12.2008 – Should boys and girls in Europe be taught separately? Should teachers 
treat them differently? Do teachers unconsciously discriminate against girls? 
 
Leading educationists from Austria and the United Kingdom will draw on the latest academic 
research to debate these questions at a parliamentary hearing on “The rights of today’s girls, the 
rights of tomorrow’s women” in Paris on Friday 5 December. 
 
As part of the event, organised by the Committee on Equal Opportunities of the Council of Europe 
Parliamentary Assembly (PACE), a representative of UNICEF will present an overview of girls’ rights 
in Europe and worldwide. The Chair of a Latvian children’s forum will also outline its experience of 
raising girls’ awareness of political decision-making. 
 
Programme of the hearing (see end of document) (PDF) 
 
The hearing, which is open to the press, takes place from 1.30 p.m. to 4 p.m. at the Council of 
Europe office in Paris, 55 avenue Kléber, Paris 16ème (Métro Boissière) 
 
Contact: Angus Macdonald, tel. +33 6 30 49 68 20 
 
 
Audition parlementaire sur les droits des filles, y compris l’égalité 
à l’école 
 
Strasbourg, 03.12.2008 – Faut-il organiser un enseignement séparé pour les filles et les garçons en 
Europe ? Les enseignants doivent-ils les traiter différemment ? Les filles subissent-elles une 
discrimination inconsciente de la part des professeurs ? 
 
S’inspirant des dernières recherches universitaires, deux éminentes pédagogues autrichienne et 
britannique débattront de ces questions lors d’une audition parlementaire sur le thème « Les droits 
des filles d’aujourd’hui : les droits des femmes de demain » qui se tiendra à Paris le vendredi 5 
décembre. 
 
Dans le cadre de cette manifestation organisée par la commission sur l’égalité des chances de 
l’Assemblée parlementaire du Conseil de l’Europe (APCE), une représentante de l’UNICEF dressera 
un tableau des droits des filles en Europe et dans le monde, et la présidente d’une ONG lettone 
œuvrant dans le domaine de l’enfance fera part de son expérience en matière de sensibilisation des 
filles au processus de décision politique. 
 
Programme de l’audition (voir fin du document) (PDF) 
 
L’audition, ouverte à la presse, se déroulera de 13 h 30 à 16 h 00 au Bureau du Conseil de 
l’Europe, 55 avenue Kléber, Paris XVIe (Métro Boissière) 
 
Contact : Angus Macdonald, tél. : +33 6 30 49 68 20 
 
 
ED218b08 

 
 

http://assembly.coe.int/Committee/Agenda/20081205EGA2786_E.PDF
http://assembly.coe.int/Committee/Agenda/20081205EGA2786_F.PDF

